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REVISTA PRESEI 

Cuprins: 

 Raluca Turcan explica reducerea uriasa de buget de la Ministerul Muncii: Se taie 

din subventia pentru asigurari sociale 

 Senat: Plenul, convocat in sesiune extraordinara pentru OUG referitoare la 

deconectarea rau-platnicilor la gaze si electricitate 

 COTAR iese la rampa dupa raportul Corpului de Control: Catalin Drula, somat sa-i 

demita de urgenta pe 'penalii' din Ministerul Transporturilor 

 Teleman: Romania va plati o prima transa din datoria acumulata fata de Agentia 

Spatiala Europeana 

 Cresterea preturilor in Romania, mai rapida decat se asteptau economistii 

 Isarescu: Inflatia va fi de circa 5,6% la sfarsitul anului / Ciclul de scadere al 

dobanzilor in Romania s-a oprit 

 Proiectul prin care inspectorii fiscali sa nu mai mearga pe capul antreprenorilor, 

inca un pas inainte. ANAF a actualizat documentatia tehnica a SAF-T/ Termenele 

de depunere ale noului formular si amenzile 

 Subiectele la concursul de directori “se vor baza pe rezolvarea unor situatii 

concrete cu care se intalnesc scolile, nu pe memorare” – Sorin Cimpeanu 

 Sorin Cimpeanu demisioneaza din Academia de Stiinte ale Securitatii Nationale: 

atac dur la adresa lui Remus Pricopie 

 Stelian Ion: Simt o presiune asupra mea. Voi face ce cred ca este corect pentru 

justitie 

 Vesti bune pentru transportatorii romani! Ce raspuns a primit Eugen Tomac din 

partea Comisiei Europene dupa asasinarea unui sofer intr-o parcare din Franta 

 Ministrul Mediului anunta mai multe patrule in paduri pentru a identifica zonele 

cu risc de incendiu 
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 Tánczos Barna, dupa raportul ONU despre schimbarile climatice: Protectia 

mediului nu poate fi realizata exclusiv prin legi, este necesara schimbarea 

mentalitatii 

 APIA: Marti, ultima zi pentru depunerea cererilor pentru sustinerea crescatorilor 

de bovine 

 ”Vrem vinovatii pentru 10 August 2018!” - protest in Piata Victoriei marti, de la 

ora 19.00 

 Ziar din Grecia, ploaie de superlative la adresa pompierilor romani: Oamenii 

acestia sunt cu secole inainte in ceea ce priveste stingerea incendiilor/ Sunt mai 

mult decat un comando 

 Klaus Iohannis: Nu putem sa mai amanam decizii si masuri care sa reduca 

efectele dramatice ale schimbarilor climatice 

 Florin Citu si Natalia Gavrilita, noua prim-ministra a Republicii Moldova, vor 

organiza o sedinta comuna de guvern la Chisinau 
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 Raluca Turcan explică reducerea uriașă de buget de la Ministerul 

Muncii: Se taie din subvenția pentru asigurări sociale 

Propunerea de rectificare bugetară pentru Ministerul Muncii prevede diminuarea cu 3,3 

miliarde de lei a subvenţiei acordate de la bugetul de stat către bugetul asigurărilor 

sociale, fapt care reflectă creşterea veniturilor colectate din contribuţiile angajaţilor, a 

scris, luni, pe Facebook, ministrul Muncii şi Protecţiei Sociale, Raluca Turcan. 

"În acest moment, BASS (Bugetul Asigurărilor Sociale şi de Sănătate, n.r.) nu mai are 

nevoie de subvenţia de 16,77 miliarde de lei de la bugetul de stat, prevăzută la începutul 

anului, ci doar de 13,4 miliarde de lei. Creşterea investiţiilor cu 32,4% faţă de perioada 

similară a anului trecut şi măsurile de susţinere a mediului de afaceri - măsurile pentru 

angajaţi şi angajatori, flexibilizarea muncii, debirocratizarea, digitalizarea relaţiilor de 

muncă au avut impact şi asupra pieţei muncii, astfel încât, din ianuarie până acum, s-au 

înregistrat un număr de 120.000 noi contracte active şi tot atâtea persoane nou intrate 

pe piaţa muncii", a precizat Turcan. 

Ministrul de resort a adăugat că "diminuarea subvenţiei de la bugetul de stat nu 

înseamnă reducerea bugetului alocat Ministerului Muncii", iar "sumele necesare pentru 

plata pensiilor, ajutoarelor sociale şi a celorlalte drepturi sunt prevăzute în bugetul 

asigurărilor sociale şi vor fi achitate la timp beneficiarilor, ca până acum". 

 

Turcan a menţionat, totodată, că în propunerea de rectificare a bugetului Ministerului 

este prevăzută şi o creştere de 547 milioane de lei pentru echilibrarea bugetului de 

şomaj, "ca efect al majorării cheltuielilor pentru aplicarea măsurilor active destinate 

angajaţilor şi angajatorilor". 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Senat: Plenul, convocat în sesiune extraordinară pentru OUG 

referitoare la deconectarea rău-platnicilor la gaze şi electricitate 

Biroul permanent al Senatului va convoca, marţi, plenul în sesiune extraordinară pentru 

o informare privind adoptarea de către Guvern, pe 5 august, în vacanţa parlamentară, a 

OUG 84/2021, prin care se abrogă prevederi referitoare la debranşarea/deconectarea 

clienţilor rău-platnici la gaze naturale şi energie electrică. 
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Prin ordonanţa de urgenţă se abrogă articolul 72, alineat 1, din OUG 70/2020, prevedere 

care stabileşte că pe perioada stării de alertă operatorii de transport şi distribuţie 

energie electrică şi gaze naturale asigură continuitatea furnizării serviciilor, iar în situaţia 

în care este incident un motiv de debranşare/deconectare, amână efectuarea acestei 

operaţiuni până la încetarea stării de alertă. 

 

Astfel, OUG 84/2021 are drept scop revenirea la prevederile legislative anterioare intrării 

în vigoare a OUG 70/2020, care permit - în condiţii contractuale reglementate - 

deconectarea clienţilor finali rău-platnici. 

 

Actul normativ al Guvernului prevede includerea unei perioade de tranziţie de 90 de zile, 

în timpul căreia clienţii finali care au beneficiat de prevederile articolului 72, alineat 1 ale 

OUG nr. 70/2020 nu pot fi deconectaţi pentru debitele restante aferente perioadei de 

aplicabilitate ale respectivelor prevederi, aceştia având posibilitatea să identifice, 

împreună cu prestatorii de servicii din domeniile energie electrică şi/sau gaze naturale şi 

în funcţie de situaţia proprie, soluţii pentru achitarea debitelor restante. 

 

"Riscurile asociate imposibilităţii de deconectare/debranşare în caz de neplată şi 

consecinţele suportării de către operatorii implicaţi în alimentare a costurilor 

asociate furnizării de energie electrică sau gaze naturale au un impact negativ la 

nivelul întregii economii naţionale", se arată în expunerea de motive a OUG 

84/2021. 

 

Conform cifrelor prezentate de Autoritatea Naţională de Reglementare în Domeniul 

Energiei, Asociaţia Furnizorilor de energie electrică din România şi Federaţia Asociaţiilor 

Companiilor de Utilităţi din România, numărul clienţilor finali casnici şi noncasnici de 

energie electrică şi gaze naturale care nu au achitat contravaloarea consumului de 

energie electrică şi de gaze naturale înregistrat în perioada vizată de amânarea 

debranşărilor a ajuns la circa 209.000, cu un cuantum al debitelor restante de circa 249 

milioane lei la sfârşitul lunii mai, iar numărul clienţilor care nu şi-au achitat facturile de 

energie electrică şi nu au putut fi deconectaţi este de circa 173.000 la finalul lunii iunie. 
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Senatul este prima cameră sesizată cu proiectul de lege privind aprobarea OUG 84/2021 

pentru abrogarea art.72 alin. 1 din OUG 70/2020 privind reglementarea unor măsuri, 

începând cu data de 15 mai 2020, în contextul situaţiei epidemiologice determinate de 

răspândirea SARS-CoV-2. 

 

Potrivit articolului 115 din Constituţie, o ordonanţă de urgenţă intră în vigoare numai 

după depunerea sa spre dezbatere în procedură de urgenţă la camera competentă 

sesizată, Senatul în acest caz, şi după publicarea ei în Monitorul Oficial. Camerele 

Parlamentului, dacă nu se află în sesiune, se convoacă în mod obligatoriu în cinci zile de 

la depunere sau, după caz, de la trimitere.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 COTAR iese la rampă după raportul Corpului de Control: Cătălin 

Drulă, somat să-i demită de urgență pe 'penalii' din Ministerul 

Transporturilor 

Confederaţia Operatorilor şi Transportatorilor Autorizaţi din România (COTAR) cere 

demiterea de urgenţă a tuturor celor care se fac vinovaţi de fapte penale, conform 

raportului Corpului de Control al Ministerului Transporturilor. 

COTAR precizează, într-un comunicat, că toate informaţiile pe care organizaţia şi mass-

media le-au făcut publice, pe surse, în ultimele luni, s-au confirmat, în urma raportului 

Corpului de Control al Ministerului Transporturilor, în legătură cu fapte penale comise 

de persoane aflate în posturi foarte importante din MT şi instituţiile din subordinea 

acestui minister. 

Conform sursei citate, aceste persoane trebuie să fie demise de urgenţă, pentru a stopa 

fraudele din acest minister. 

 

"Nu înţelegem de ce se pot ascunde în spatele prevederilor GDPR cei care comit fapte 

penale. Chiar şi răspunsul primit de COTAR, la solicitarea noastră de a cerceta anumite 

persoane ale căror nume şi funcţii le-am indicat, precum şi faptele de natură penală 

comise de acestea, ne-a fost transmis fără a fi indicate numele persoanelor vinovate.  
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Le reamintim celor care acceptă ascunderea identităţii persoanelor vinovate de fapte 

penale că aceste informaţii nu ţin de protecţia datelor personale, ci sunt informaţii de 

interes public, deci ar trebui să ştim şi noi cine comite fapte penale la vârful statului. 

Chiar dacă nu sunt specificate numele şi funcţiile persoanelor care au comis fapte penale 

(pe care le cunoaştem), acestea ar trebui să fie demise imediat. În mod normal, toţi ar fi 

trebuit să-şi dea deja demisia, la aproape două luni de la raportul Corpului de Control", 

a declarat Vasile Ştefănescu, preşedinte COTAR. 

 

În ultimele luni, COTAR menţionează că a comunicat numele şi funcţiile mai multor 

persoane care "efectiv au transformat Ministerul Transporturilor şi Autoritatea Rutieră 

Română în SRL pe persoană fizică, prin încălcarea repetată a legii, în scopul obţinerii de 

foloase necuvenite pentru sine şi pentru alţii". 

 

"Din moment ce au fost descoperite aceste fapte penale, în urma anchetei efectuate în 

cadrul MT, cei vinovaţi nu au ce să mai caute în acele funcţii. Fiecare zi în plus la 

conducerea instituţiilor statului arată complicitatea decidenţilor cu făptuitorii, mai ales 

dacă seria de fapte penale continuă şi după raportul Corpului de Control - ceea ce deja 

se întâmplă. Îi cerem ministrului Cătălin Drulă să ia decizia demiterii penalilor aflaţi în 

funcţii publice, din cadrul ministerului pe care-l conduce!", se mai spune în comunicat. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Teleman: România va plăti o primă tranşă din datoria acumulată faţă 

de Agenţia Spaţială Europeană 

România va plăti o primă tranşă din datoria de 124 milioane de euro acumulată faţă de 

Agenţia Spaţială Europeană (ESA), a anunţat ministrul Cercetării, Ciprian Teleman. 

 

Potrivit acestuia, plata se va face de către Guvern, prin Ministerul Cercetării, Inovării şi 

Digitalizării. 

 

"Aceste datorii s-au acumulat între 2017-2019, guvernele neglijând acest program 

important de cercetare-dezvoltare-inovare de înaltă tehnologie", a scris Teleman, luni, 

pe Facebook. 

https://www.facebook.com/ciprian.teleman.plus/photos/a.105428050934251/383222739821446/
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Ministrul precizează că programul ESA asigură un retur industrial de până la 95% pentru 

institutele, companiile şi universităţile româneşti, dar şi păstrarea în ţară a proprietăţii 

intelectuale şi accesul la tehnologiile ESA. 

 

Ciprian Teleman menţionează că în program sunt implicate mai mult de 90 de unităţi şi 

peste 1.200 de specialişti români. 

 

"Prin specialiştii săi, România are participări clar definite la: misiunile spaţiale ştiinţifice 

europene; realizarea rachetelor Ariane 6, Vega C şi naveta Space Rider; sateliţii Sentinel, 

Aeolus, Truths, Novacom; misiunile Proba-3 şi Hera; reţeaua de date de observare a 

Terrei; sistemele de navigaţie satelitară; sistemele de urmărire şi monitorizare; 

programele tehnologice de vârf", a adăugat ministrul. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Creşterea preţurilor în România, mai rapidă decât se aşteptau 

economiştii 

Totul se scumpeşte. Creşterea preţurilor este mai rapidă decât se aşteptau şi 

economiştii. Banca Naţională a anunţat deja că inflaţia va fi mult mai mare decât a 

estimat iniţial pentru acest an şi anul viitor. Sunt tot mai mulţi factori care provoacă 

scumpiri, de la pandemie, la schimbările climatice. Dar creşterile din toamnă NU vor fi 

foarte mari, transmite Mugur Isărescu. 

Încă din luna mai, preţurile cresc accelerat şi au depăşit chiar estimările economiştilor. 

Proiecţia inflaţiei anuale a preţurilor în 2021: 

2021 Trimestrul 3: 5,3% 

2021 Trimestrul 4: 5,6% 

2022 Trimestrul 1: 4,7% 

(Sursa: INS, calcule BNR) 
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Noile calcule ale Băncii Naționale arată că scumpirile se vor tempera abia la începutul 

anului viitor. Deocamdată, românii cumpără mai puţin, dar cheltuiesc mai mult. 

Inițial, BNR a anunțat o rată a inflației de 3,4% și corectată în luna mai la 4,1%. Însă a 

refăcut calculele după ce creşterea preţurilor a accelerat. Acum anticipează că inflația la 

final de an va fi de 5,6%. 

Scumpirea materiilor prime pe piețele internaționale este doar una dintre cauzele care 

ridică inflaţia. Şi românii au început să cheltuie din ce în ce mai mult, după ce în lunile de 

restricţii au făcut economii. Iar creșterea accelerată a cererii a dus automat la scumpiri. 

Cu toate acestea, BNR va menţine rata dobânzii de politică monetară la 1,25% pe an. Și 

dobânzile la depozite și credite rămân neschimbate, 0,75% respectiv 1,75%. Dobânzile 

nu vor mai scădea, a precizat Mugur Isărescu. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Isărescu: Inflația va fi de circa 5,6% la sfârșitul anului / Ciclul de 

scădere al dobânzilor în România s-a oprit 

”Inflația va fi de circa 5,6% la sfârșitul anului. Față de prognoza din Raportul precedent, 

prețurile sunt semnificativ mai mari. Dar nu suntem singurii. Nu ne putem decupla de 

lume. Când ai inflația 5,4% în SUA, iar în Germania- țara stabilității prețurilor, ai 3,1%... În 

acest context, prognozele noatre sunt rezonabile”, a spus luni guvernatorul BNR la 

prezentarea Raportului asupra inflației (pdf) ediția august 2021. Circa jumătate din 

inflația de 5% vine din prețuri administrate, aflate în afara controlului Băncii Centrale. 

 

Guvernatorul a vorbit despre înăsprirea politicii monetare, despre care a spus că are loc 

cu o anumită secvențialitate. ”Mai întâi renunțăm la achiziția de active - noi nu am mai 

cumpărat de câteva luni titluri de stat- , apoi reglezi lichiditatea... Dar mesajul pe care 

vreau să-l dau este că ciclul de scădere al dobânzilor în România s-a oprit”, a mai spus 

Guvernatorul. 

Citește aici prezentarea Guvernatorului BNR de luni 

 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-08-9-24966556-0-rai-august-2021.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-08-9-24966597-0-prezentare-rai-aug-2021.pdf
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Ce mai arată Raportul: 

 Scenariul de bază al proiecției macroeconomice are în vedere ipoteza menținerii 

sub control a situației epidemiologice. 

 Rata anuală a inflației IPC este anticipată a-și continua traiectoria ascendentă 

observată în prima jumătate a anului curent și în a doua parte, fiind prognozată la 

5,6 la sută în decembrie 2021, nivel situat peste limita superioară a intervalului 

țintei. La această evoluție contribuie dinamica prețurilor gazelor naturale, a celor 

ale energiei electrice și a celor volatile ale alimentelor. 

 Balanța riscurilor la adresa ratei anuale a inflației este evaluată a fi orientată în sus 

față de traiectoria descrisă în scenariul de bază, cu precădere pe termen scurt. 

 În paralel evoluțiilor din plan sanitar ce au recăpătat o pregnanță sporită, surse 

importante de incertitudini sunt asociate dinamicii viitoare a cotațiilor materiilor 

prime de pe piețele internaționale și a prețurilor componentelor energetice de pe 

plan intern. 

 Situația epidemiologică a principalilor parteneri comerciali ai României a 

cunoscut o îmbunătățire semnificativă pe parcursul trimestrului II al anului curent, 

în tandem cu dinamizarea ritmului de vaccinare și, implicit, cu eliminarea unor 

importante restricții administrative impuse anterior. Ulterior, răspândirea variantei 

Delta a virusului a determinat o suspendare sau chiar o ușoară inversare a 

tendinței de relaxare a restricțiilor, a căror severitate rămâne însă mult mai redusă 

comparativ cu prima parte a anului. 

 Avansul inflației a fost determinat și de creșterea alertă a cererii pentru anumite 

bunuri intermediare, la care oferta nu a putut răspunde în suficientă măsură pe 

termen scurt. Un exemplu sunt microcipurile, folosite în mod alternativ la 

producerea mai multor categorii de bunuri industriale, cum ar fi autovehiculele, 

tehnica de calcul sau alte echipamente electronice. Pentru acestea din urmă, 

ulterior declanșării pandemiei, cererea a fost puternic stimulată de avansul 

digitalizării, respectiv recurgerea în tot mai mare măsură la telemuncă, implicând 

un proces de ajustare din partea companiilor. Astfel, oferta insuficientă de 

microcipuri s-a reflectat, de exemplu, într-o scumpire accentuată a 

autovehiculelor în SUA, fiind afectate în același sens, prin raportul între cerere și 

ofertă, inclusiv prețurile autovehiculelor second-hand. 
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 Evoluțiile au fost amplificate și de perturbări ale lanțurilor globale de 

aprovizionare, date fiind sincopele survenite în activitatea de transport naval, cu 

consecințe directe în sensul majorării tarifelor aferente. 

 Riscurile la adresa inflației pe termen mediu sunt multiple și pot acționa în 

ambele sensuri. Persistența cererii crescute, în tandem cu un deficit de ofertă în 

cazul anumitor bunuri intermediare și materii prime, poate crea presiuni 

suplimentare asupra costurilor companiilor. 

 În plus, transmisia acestora în prețurile finale poate fi facilitată de avansul cererii 

agregate, influențat la rândul său de pachetele – în unele cazuri extrem de 

simulative – adoptate de autorități pentru contracararea efectelor pandemiei. Mai 

mult, acestea ar putea alimenta o perioadă prelungită de creștere a cotațiilor 

materiilor prime (un așa numit „super-ciclu”80). Nu pot fi excluse nici efecte de 

runda a doua ale majorării costurilor companiilor. Există însă și riscuri de sens 

opus, legate de exemplu de evoluțiile de pe piața muncii. 

 Pe termen mai lung sunt anticipate atât presiuni inflaționiste, cât și 

dezinflaționiste din partea evoluțiilor unor factori precum lanțurile globale de 

valoare, demografia, automatizarea, digitalizarea sau schimbările climatice. În 

cazul lanțurilor de producție și distribuție, există posibilitatea relocării activității 

din unele industrii strategice ca urmare a perturbărilor observate în timpul 

pandemiei, cu impact în sensul creșterii costurilor de producție. 

 Tot în sensul creșterii inflației va acționa și dinamica factorilor demografici de la 

nivel global, pe măsură ce ponderea populației în vârstă de muncă va continua să 

se diminueze. 

 La rândul lor, schimbările climatice pot avea un impact direct asupra nivelului și 

volatilității prețurilor bunurilor alimentare. 

 Indirect, prin intermediul politicilor de promovare a diminuării emisiilor de gaze 

de seră, ar putea fi afectate prețurile produselor energetice și, pe această cale, 

cele ale unor categorii considerabil mai largi de bunuri intermediare și finale. În 

schimb, automatizarea va continua să genereze câștiguri de productivitate. De 

asemenea, avansul comerțului online (care a resimțit un impuls suplimentar în 

perioada pandemiei) va conduce la o transparență mai mare a prețurilor, cu efect 

de creștere a concurenței și, posibil, de reducere a inflației.  
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Această influență pozitivă ar putea fi însă atenuată/anulată de concentrarea pieței 

la nivelul unui număr limitat de jucători și de posibilitatea practicării de către 

aceștia a unor marje ale profitului considerabil ridicate. 

Citește integral Raportul asupra inflației. 

 (Sursa: hotnews.ro) 

 

 Proiectul prin care inspectorii fiscali să nu mai meargă pe capul 

antreprenorilor, încă un pas înainte. ANAF a actualizat documentația 

tehnică a SAF-T/ Termenele de depunere ale noului formular și 

amenzile 

Se lucrează în continuare la implementarea SAF-T (fișierul standard de audit), ce va fi 

obligatoriu, prima dată, pentru marii contribuabili de la 1 ianuarie 2022. După ce va fi 

implementat, inspectorii fiscali nu se vor mai duce în control la antreprenori pentru orice 

suspiciune. Practic, prin sistemul informatic inspectorii vor obține informațiile dorite de 

la contribuabili. Vor merge la firme doar după analiza datelor respective și doar dacă 

este nevoie. Cu alte cuvinte, nu se mai vine direct în inspecție pentru a se cere datele la 

fața locului. 

 

Deși va apărea un formular nou (406), vor dispărea altele (precum D394). 

 

ANAF a anunțat, marți, că a actualizat documentația tehnică. Este vorba despre un nou 

set de documente ce detaliază elementele obligatorii și opționale încorporabile la nivelul 

noului model declarativ SAF-T. 

*Fișierul Standard de Control (SAF-T) este un fișier în format electronic, bazat pe XML (cu 

circa 800 de câmpuri), standardizat internațional pentru trimiterea de rapoarte fiscale, de 

raportare TVA, de la societăți către autoritățile fiscale. SAF-T necesită utilizarea codurilor 

standardizate. SAF-T este un fișier care conține date contabile extrase automat din 

sistemele de contabilitate ale contribuabililor. În practică, datele sunt exportate și stocate 

într-un format standardizat. 

 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-08-9-24966556-0-rai-august-2021.pdf
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24753561-anaf-firme-inscrie-testarea-saf-vara-intrebari-mediului-afaceri-raspunsurile-fisc.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24643233-implementarea-saf-controlul-anaf-firmele-completeze-800-campuri-fisier-xml-beneficii-incepe-testarea.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24643233-implementarea-saf-controlul-anaf-firmele-completeze-800-campuri-fisier-xml-beneficii-incepe-testarea.htm
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Beneficiile pentru contribuabili 

Conform Ghidului ANAF, implementarea Fișierului SAF-T va aduce următoarele beneficii 

contribuabililor: 

• Reducerea costului conformării pentru contribuabili; 

• Schimb electronic de date contabile, în format standard și securizat în interacțiunea cu 

administrația fiscală; 

• Facilitarea comunicării dintre administrația fiscală și companii cu privire la conținutul 

de date al sistemelor IT în scopuri fiscale; 

• Creșterea echității prin creșterea gradului general de conformare și prin identificarea 

corectă și sancționarea fermă a comportamentelor neconforme; 

• Diminuarea timpului petrecut la sediul unui contribuabil în vederea realizării unei 

inspecții fiscale 

• Asigurarea transparenței actului de control; 

• Simplificarea unor declarații, precompletarea și chiar eliminarea unora, întrucât ANAF 

va avea un set semnificativ de date din sistemul financiar-contabil. 

Amenzi pentru nedepunere sau informații incomplete 

Nedepunerea la termenele prevăzute de lege a Fișierului SAF-T sau depunerea incorectă 

ori incompletă a Fișierului SAF-T, constatată de ANAF, va atrage contravenții. 

 

• Amendă de la 1.000 lei la 5.000 lei în cazul nedepunerii la termenele prevăzute de lege 

 

• Amendă de la 500 lei la 1.500 lei în cazul depunerii incorecte sau incomplete 

Nu se sancționează: 

• persoanele care corectează Fișierul SAF-T până la termenul legal de depunere a 

următoarei Declarații informative D406, în cazul identificării unor erori de către 

contribuabil sau în maxim 10 zile calendaristice de la data notificării erorii de depunere, 

în cazul transmiterii unei declarații informative cu erori semnalate prin recipisă 

• persoanele care, ulterior termenului legal de depunere, corectează declarațiile ca 

urmare a unui fapt neimputabil persoanei impozabile (propunere adresata leguitorului). 
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Termenele de completare și depunerea 

Declarația informativă D406 Fișierul Standard de Control Fiscal (SAF-T) se depune în 

format electronic, data limita de depunere fiind cel mai târziu: 

 

• până în ultima zi calendaristică a lunii următoare perioadei de raportare 

(luna/trimestrul calendaristic, după caz, pentru alte informații decât cele privind Stocurile 

si Activele). 

• până la termenul de depunere a situațiilor financiare aferente exercițiului financiar, in 

cazul Declarației informative D406-Active. 

• în termenul stabilit de organul fiscal, care nu poate fi mai mic de 30 de zile 

calendaristice de la data solicitării, in cazul Declarației informative D406-Stocuri. 

Contribuabilii trebuie să trimită Declarația Informativă D406 lunar sau trimestrial, 

urmând perioada fiscală aplicabilă pentru Taxa pe Valoarea Adăugată (TVA). 

Contribuabilii care nu sunt înregistrați în scopuri de TVA vor depune fișierul SAF-T 

trimestrial. 

 

Data limită pentru depunerea Declarațiilor Informative D406 privind Fișierul Standard de 

Control Fiscal este ultima zi calendaristică din luna depunerii (care este luna 

calendaristică imediat următoare perioadei pentru care a fost pregătită declarația 

informativă). 

 

*Actualul regim de TVA cere înregistrarea în acest scop de către firme și contribuabili care 

au o cifră de afaceri de cel puțin 300,000 lei, pentru restul firmelor aplicându-se un regim 

de scutire. De asemenea, este posibil ca firmele să solicite înregistrarea în scopuri de TVA 

în mod voluntar (înregistrarea prin opțiune). 

Perioada de grație: Având în vedere complexitatea și noutatea acestei obligații de 

raportare, contribuabililor li se va acorda o perioadă de grație de 3 (trei) luni pentru 

prima raportare, de la data când obligația de depunere devine efectivă pentru 

respectivul contribuabili. 

Cine NU depune noua declarație 

• Persoanele fizice autorizate 

• Întreprinderile individuale 

• Întreprinderile familiale 
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• Persoanele fizice care desfășoară activități cu scop lucrativ (PFL) 

• Asociațiile familiale (ASF) 

• Societățile profesionale de avocați cu răspundere limitată (SPAR) 

• Societățile profesionale practicieni în insolvență (SPI) 

• Întreprinderile profesionale unipersonale cu răspundere limitată (URL) 

• Instituțiile publice (PUB) 

De când intră în vigoare noul formular ce trebuie depus 

Pentru contribuabilii aflați deja în categoria mari contribuabili – de la data de 1 ianuarie 

2022 (data de referință pentru mari contribuabili). 

 

Pentru ceilalți nu se știe data exactă, dar cei mijlocii începând cu o dată ce va fi anunțată, 

dar anul e tot 2022. 

 

Contribuabilii mici vor trebui să depună din 2023 (dar nu se știe luna exactă). 

 

Conform ghidului, pentru contribuabilii nou înregistrați după data de referință pentru 

fiecare categorie în parte – de la data efectivă a înregistrării, prima depunere a 

declarației informative 

D406 urmând să se facă în ultima zi a lunii care urmează perioadei pentru care se face 

raportarea, ulterior datei de referință pentru categoria în care au fost înscriși. 

 

Pentru multe alte detalii privind SAF-T, vedeți Ghidul contribuabilului realizat de ANAF 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Subiectele la concursul de directori “se vor baza pe rezolvarea unor 

situații concrete cu care se întâlnesc școlile, nu pe memorare” – Sorin 

Cîmpeanu 

Candidații la posturile de director, în concursul de anul acesta, vor avea de rezolvat 

“situații concrete cu care se întâlnesc școlile”, nu subiecte bazate pe memorare, a spus 

luni seară, într-un interviu acordat Realitatea Plus, ministrul Educației, Sorin Cîmpeanu. 

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24640338-calugareanu-anaf-saf-marii-contribuabili-ianuarie-2022-reconstrui-pachetele-contribuabili.htm
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-08-10-24968436-0-saf-ghidul-contribuabilului-anaf.pdf
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Probele, a spus el, vor fi “teste de abilități cognitive, abilități manageriale și de 

leadership.” 

El a precizat că nu vor fi teste de “memorare”: “Memorare a ce? Memorare ordine de 

ministru, care se schimbă frecvent? Hotărâri de guvern care se schimbă foarte frecvent? 

(…) Dacă ai un draft [de nouă Lege a educației] pe 1 octombrie, ce sens are ca pe 15 

octombrie să dăm subiecte prin care să verificăm memorarea?” 

Sorin Cîmpeanu la Realitatea Plus, despre tipul de subiecte la concursul de directori: 

“Moderator: Întrebare: De ce nu a fost pusă la dispoziția directorilor bibliografia de 

concurs de la intrarea în vacanță, să aibă timp lumea să învețe? 

Sorin Cîmpeanu: Va fi. (…) Au timp (…) Subiectele se vor axa pe rezolvarea unor situații 

concrete cu care se întâlnesc școlile, nu pe memorare. Memorare a ce? Memorare 

ordine de ministru, care se schimbă frecvent? Hotărâri de guvern care se schimbă foarte 

frecvent? Sau memorare dintr-o lege pe care ne-am asumat că o schimbăm prin 

memorandum de adoptare a proiectului România Educată, la nivelul guvernului, cu 

termene foarte clare – 10 septembrie termen de implementare și 1 octombrie un prim 

draft al pachetului legislativ? Dacă ai un draft pe 1 octombrie, ce sens are ca pe 15 

octombrie să dăm subiecte prin care să verificăm memorarea? Nu, vrem să verificăm 

înțelegerea… 

Moderator: Aptitudinilor? 

Sorin Cîmpeanu: Da. Teste de abilități cognitive, abilități manageriale și de Leadership. 

Atunci când v-am spus că garantez pentru relevanța subiectelor și pentru securitatea 

subiectelor, m-am gândit exact la aceste lucruri. (…) Mergem la elevi către renunțarea la 

teste de memorare și le dăm directorilor? Am fi…” 

Vezi discuția de la min 24.50 în înregistrarea emisiunii: 

Ministrul a spus, în emisiune, că detaliile organizării concursului urmau să fie publicate 

luni seară în Monitorul Oficial, lucru care nu s-a întâmplat. Potrivit calendarului și 

metodologiei obținute pe surse de Edupedu.ro, concursul de directori 2021 va avea 

proba scrisă pe data de 15 octombrie și vor fi organizate trei probe, cea de dosare, 

proba scrisă și proba interviului.  
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La proba scrisă subiectele sunt, ca la examenul din 2016, standardizate, se mai arată în 

documente. 

(Sursa: edupedu.ro) 

 

 Sorin Cîmpeanu demisionează din Academia de Ştiinţe ale Securităţii 

Naţionale: atac dur la adresa lui Remus Pricopie 

Ministrul Educaţiei, Sorin Cîmpeanu, a demisionat din Academia de Ştiinţe ale Securităţii 

Naţionale (ASSN). În demisia adresată preşedintelui ASSN, Remus Pricopie, Cîmpeanu a 

scris: ”Vă rog să luati act de renunţarea mea unilaterală la calitatea de membru titular al 

instituţiei pe care cu dezonoare o conduceţi”. 

Ministrul Educaţiei a demisionat începând cu 6 august, informează News.ro. 

”Vă rog să luati act de renunţarea mea unilaterală la calitatea de memmbru titular al 

Academiei de Ştiinţe ale Securităţii Naţionale, instituţie pe care cu dezonoare o 

conduceţi”, a scris Cîmpean în demisia adresată preşedintelui ASSN, Remus Pricopie. 

Academia de Ştiinţe ale Securităţii Naţionale a fost înfiinţată în anul 2012, sub numele 

iniţial de Academia de Ştiinţe Militare, fiind definită, potrivit legii de funcţionare, ca 

”instituţie publică de interes naţional în domeniul cercetării ştiinţifice din sistemul de 

apărare, ordine publică şi siguranţă naţională, de consacrare academică, aflată în 

coordonarea Ministerului Apărării Naţionale, Ministerului Administraţiei şi Internelor şi 

Serviciului Român de Informaţii”. 

Membrii titulari ai Academiei beneficiază de o indemnizaţie viageră ce reprezintă 50% 

din salariul mediu pe economie. Calitatea de membru al Academiei de Ştiinţe ale 

Securităţii Naţionale este păstrată pe viaţă, conform statutului Academiei. 

George Maior, fostul director al SRI, a fost ales preşedinte al Academiei în ianuarie 2015, 

însă în august s-a autosuspendat de la conducerea ASSN, după numirea sa ca 

ambasador al României în Statele Unite. 

ASSN a fost înfinţată la iniţiativa lui Gabriel Oprea. La insistenţele jurnaliştilor, în august 

2016 a fost publicată lista celor 22 de membri, vizibilă în prezent pe site-ul instituţiei. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Stelian Ion: Simt o presiune asupra mea. Voi face ce cred că este 

corect pentru justiţie 

Ministrul Justiţiei, Stelian Ion, a afirmat, marţi, că simte o presiune împotriva sa, dar va 

face exact ce îi dictează conştiinţa şi ceea ce crede că este corect pentru justiţie, 

relatează Agerpres. 

Întrebat la RFI România dacă simte că există o ofensivă împotriva sa, în contextul 

desfiinţării Secţiei pentru Investigarea Infracţiunilor din Justiţie, Stelian Ion a răspuns: „Aş 

putea spune că simt presiunea asta, dar (…) avantajul meu este acela că nu mi-am dorit 

în mod special să am această funcţie, să deţin această funcţie, nu voi face compromisuri 

de natură să regret la un moment dat doar pentru a păstra funcţia. Deci, sunt foarte 

relaxat din punctul ăsta de vedere. Oricâte discuţii vor fi pe tema asta, voi face exact ce 

îmi dictează conştiinţa şi ceea ce cred că este corect pentru justiţie. De aceea am intrat şi 

în politică, de aceea am mers şi pe 10 august alături de diaspora în piaţă, de aceea am 

ieşit şi la Ordonanţa 13. Am ieşit pentru nişte principii şi sunt foarte ferm în poziţia pe 

care o am, alături de colegii mei din USR PLUS”. 

Săptămâna trecută, preşedintele Klaus Iohannis s-a declarat nemulţumit că unele 

reforme nu au fost realizate de coaliţia de guvernare, arătând că aceasta funcţionează, 

dar nu perfect. 

„Haideţi să ne amintim cum a apărut această coaliţie şi cum s-au poziţionat unii faţă de 

alţii cei care sunt acum împreună. Am avut, nu demult, la sfârşitul anului trecut, 

campanie electorală, şi aproape s-au duelat în public. Vă daţi seama că o astfel de 

coaliţie are nevoie de timp până se rodează, până când mecanismele funcţionează 

foarte bine. Şi având în vedere de unde am pornit, pot să spun, da, coaliţia funcţionează, 

dar nu funcţionează perfect. Mai sunt multe lucruri care nu funcţionează. Bunăoară, SIIJ 

nu a fost desfiinţată, chit că toată lumea s-a lăudat că aşa va face, dar ministrul Justiţiei 

nu a găsit încă calea potrivită, legile justiţiei – nici nu există un proiect acceptat în 

coaliţie şi sunt eu nemulţumit de aceste lucruri şi sunt şi alte şi alte reforme care au fost 

promise şi deocamdată auzim că se întâlnesc şi se discută. Mai este mult de lucru, dar 

această formulă eu sunt convins că poate să funcţioneze”, a spus Iohannis. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Vești bune pentru transportatorii români! Ce răspuns a primit Eugen 

Tomac din partea Comisiei Europene după asasinarea unui șofer într-o 

parcare din Franța 

Se vor stabili standardele de certificare pentru parcările de camioane sigure și securizate 

la nivelul întregii Uniuni Europene, potrivit unui răspuns al Comisiei Europene, după ce 

Eugen Tomac a cerut o implicare mai mare după asasinarea șoferului Mihai Spătaru într-

o parcare din Franța. 

„Vești bune pentru transportatorii români. Transportatorii români de marfă se simt în 

nesiguranță în multe state ale Uniunii Europene și pentru că am asistat la tragedii 

precum cele întâmplate în Franța, când șoferul Mihai Spătaru a fost asasinat într-o 

parcare în luna mai în fața propriei soții, am solicitat atât Comisiei Europene, cât și 

Guvernului Franței o implicare mai mare în a oferi condiții cât mai sigure pentru șoferii 

mașinilor de marfă, cunoscut fiind faptul că în parcările franceze se comit tot mai des 

acte de tâlhărie sau chiar incidente soldate cu pierderea de vieți ale șoferilor”, afirmă 

Eugen Tomac. 

El precizează că răspunsul primit din partea Comisiei Europene arată că în prezent se 

construiesc 41 de parcări noi cu zone sigure și securizate de parcare pentru camioane 

(SSTPA - safer and more secure truck parking areas). 

„De asemenea, Comisia Europeană va crea cadrul necesar prin care se vor stabili 

standardele de certificare pentru parcările de camioane sigure și securizate la nivelul 

întregii Uniuni. Acest document va clasifica nivelul de securitate al fiecărei parcări și va 

impune un pachet minim de servicii pentru aceste zone de parcare. Comisia, de 

asemenea, va susține financiar atât statele membre, dar și direct operatorii privați, 

pentru a construi cât mai multe zone sigure și securizate de parcare pentru camioane 

(SSTPA-uri) sau pentru a le moderniza pe cele existente. Voi urmări implementarea 

acestui program european atât de necesar tuturor celor care își desfășoară activitatea în 

acest domeniu ce pune Europa în mișcare”, conchide Tomac. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Ministrul Mediului anunță mai multe patrule în păduri pentru a 

identifica zonele cu risc de incendiu 

Ministrul Mediului, Apelor şi Pădurilor, Barna Tanczos, a solicitat autorităţilor 

responsabile, să adopte măsuri ferme pentru prevenirea incendiilor forestiere şi pentru 

pregătirea tehnică, în cazul în care intensitatea acestui fenomen va creşte, conform unui 

comunicat postat pe pagina de Facebook a ministerului. 

Sursa citată subliniază că, deşi România se află pe lista statelor cu risc scăzut de 

producere a incendiilor de pădure potrivit EFFIS – European Forest Fire Information 

System solicitarea a fost făcută având în vedere situaţia meteorologică din prezent şi 

prognozele pentru perioada următoare. 

 „Cu toate că suntem într-o regiune cu risc scăzut de incendii forestiere, tendinţa 

pe care am văzut-o în ultimii ani este îngrijorătoare. Anul trecut, de exemplu, am 

avut 627 de incendii forestiere, Mult peste media ultimilor 30 de ani. Chiar dacă 

vorbim despre 512 hectare afectare, adică 0,08% din totalul de 6,592 milioane de 

hectare de fond forestier câte are România, tendinţa de creştere e una clară şi 

direct proporţională cu efectele schimbărilor climatice. Însă pagubele nu se 

traduc numai în hectare de pădure. Incendiile degajă cantităţi mari de CO2 în 

atmosferă, iar norii de fum afectează calitatea aerului pentru comunităţile din 

zonă. În plus, multe dintre aceste incendii se produc în arii protejate – în situri 

Natura 2000 sau în parcuri naţionale şi naturale – unde ele pot afecta habitate şi 

ecosisteme întregi. Iar pagubele produse mediului se traduc, în final, în costuri 

financiare şi de sănătate pentru fiecare dintre noi şi mai ales pentru generaţiile 

tinere”, a explicat ministrul Barna Tanczos. 

Conform datelor MMAP, din totalul de 627 de incendii de pădure în 2020, 487 s-au 

produs din cauza incendierilor intenţionate de pajişti, păşuni sau mirişti, înainte de 

intrarea în vegetaţie sau la ieşirea din vegetaţie, în zilele fără precipitaţii. Aceste arderi 

sunt scăpate de sub control din cauza intensificărilor locale de vânt, iar autorii 

incendierilor sunt, de cele mai multe ori, neidentificaţi. 

Astfel, ministrul le-a solicitat, luni, responsabililor din MMAP, Regia Naţională a Pădurilor 

– Romsilva şi ocoalele silvice private să intensifice activitatea de patrulare în fondul 

forestier pentru identificarea unor eventuale focare sau surse de foc.  
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În plus, responsabilii trebuie să se asigure că fiecare ocol silvic dispune de echipamente 

şi material pentru intervenţii în cazuri de urgenţă. De asemenea, solicitarea va fi 

transmisă şi responsabililor locali din teritoriu, prin intermediul prefecturilor. 

„Le-am cerut tuturor oamenilor noştri din teren – personal silvic de la Romsilva sau de la 

ocoalele private, rangerii din administraţiile parcurilor, inspectorii din Garda Forestieră – 

toţi trebuie să fie atenţi în această perioadă, mai ales în privinţa incendierilor 

intenţionate de pajişti sau mirişti, care sunt şi ilegale. În acelaşi timp, facem apel la 

populaţie să acţioneze cu responsabilitate şi să evite orice activitate cu foc deschis în sau 

lângă pădure şi să raporteze la 112 orice foc deschis surprins în fondul forestier”, a 

precizat Barna Tanczos. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

 Tánczos Barna, după raportul ONU despre schimbările climatice: 

Protecţia mediului nu poate fi realizată exclusiv prin legi, este necesară 

schimbarea mentalităţii 

Ministrul Mediului, Tánczos Barna, a trasmis, după raportul ONU despre schimbările 

climatice, că protecţia mediului nu poate fi realizată exclusiv prin legi, este necesară 

schimbarea mentalităţii. ”Vom putea lăsa în moştenire o planetă locuibilă doar prin 

reducerea emisiilor de carbon”, a transmis ministrul, precizând că trebuie să existe 

acţiuni corelate între instituţii guvernamentale, organizaţii nonprofit şi cetăţeni. 

”Raportul experţilor ONU în domeniul schimbărilor climatice prevede explicit faptul că 

este nevoie de voinţă politică comună ca să rescriem scenariul pesimist despre care ne 

avertizează, pe bună dreptate, specialiştii din Grupul de lucru al IPCC. În consecinţă 

trebuie să privim spre viitor deoarece şi oamenii de ştiinţă recunosc că mai există 

speranţă. Însă trebuie să acţionăm acum în vederea evitării catastrofei climatice”, a scris 

pe Facebook ministrul Mediului. 

Acesta consideră că ”trebuie să existe acţiuni corelate între instituţii guvernamentale, 

organizaţii nonprofit şi cetăţeni”. 
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”Protecţia mediului nu poate fi realizată exclusiv prin legi, este imperios necesară 

schimbarea mentalităţii în fiecare situaţie decizională. Aici nu mai vorbim despre noi, ci 

despre viitorul copiilor şi nepoţilor noştri. România va face tot posibilul ca în etapa 

reconstrucţiei economice de după pandemia Covid-19 reducerea emisiilor de carbon să 

fie un factor primordial. Vom putea lăsa în moştenire generaţiilor următoare o planetă 

locuibilă doar prin reducerea emisiilor de carbon şi consumul inteligent şi sustenabil de 

energie”, a mai transmis ministrul. 

Potrivit acestuia, în etapa reconstrucţiei economice de după pandemia Covid-19, ”va 

trebui să includem în politicile naţionale criterii privind o infrastructură şi o industrie 

curată, sustenabilă, iar în paralel să creem oportunităţi de afaceri şi de locuri de muncă 

verzi”. 

”În cadrul celei de-a douăzeci şi şasea Conferinţă a ONU privind schimbările climatice, 

care va avea loc la Glasgow în perioada 31 octombrie – 12 noiembrie, România va milita 

pentru soluţii durabile şi cu adevărat eficiente la problemele semnalate. La summit-ul 

climatic #Cop26, vom sprijini la toate nivelurile eforturile internaţionale, iar România va 

implementa, cu eficacitate, măsurile la care se angajează având în vedere aspectele 

economice şi sociale ale acestora”, a mai precizat ministrul. 

Încălzirea globală accelerează, iar obiectivul unei limitări a acesteia la +1,5°C faţă de 

nivelul din epoca preindustrială urmează să fie atins către 2030, cu zece ani mai înainte 

decât previziunile anterioare, arată Grupul interguvernamental de experţi privind 

evoluţia climei (GIEC) într-un raport, în care relevă o responsabilitate ”fără echivoc” a 

omenirii în încălzirea planetei. 

Aceasta este o ”alertă cod roşu” pentru omenire, care este necesar să însemne ”sfârşitul” 

energiei fosile, care ”distruge planeta”, a reacţionat secretarul general al ONU Antonio 

Guterres. 

Acest raport de evaluare ştiinţifică – primul după şapte ani – ”trebuie să pună sfârşit 

cărbunelui şi energiilor fosile, înainte ca acestea să distrugă planeta”, îndeamnă într-un 

comunicat Antonio Guterres, care pledează ca începând din 2021 să nu se mai 

construiască nicio centrală cu cărbune. 

(Sursa: news.ro) 
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 APIA: Marţi, ultima zi pentru depunerea cererilor pentru susţinerea 

crescătorilor de bovine 

Marţi este ultima zi în care fermierii mai pot depune cereri de solicitare a ajutorului de 

stat pentru susţinerea activităţii crescătorilor din sectorul bovin, potrivit unui comunicat 

remis vineri de Agenţia de Plăţi şi Intervenţie pentru Agricultură (APIA). 

 

Beneficiarii acestui ajutor de stat sunt crescătorii care deţin animale din speciile bovine 

(taurine şi bubaline), respectiv persoane fizice, persoane juridice, întreprinderi 

individuale, întreprinderi familiale sau persoane fizice autorizate care au în posesie 

permanentă animale înscrise în RNE, în calitate de proprietar de animale şi/sau 

proprietar de exploataţie. 

 

Cererea de solicitare a ajutorului de stat şi documentele justificative pot fi depuse la 

centrele APIA judeţene sau locale şi la centrul APIA al municipiului Bucureşti, fie pot fi 

transmise prin fax, poştă sau în format electronic ca document scanat, prin e-mail, cu 

condiţia asumării prin semnătură de către reprezentantul legal al beneficiarului pe 

fiecare pagină a documentului transmis. 

 

În situaţia în care beneficiarii deţin mai multe exploataţii de bovine cu coduri ANSVSA 

situate pe raza mai multor unităţi administrativ-teritoriale din judeţe diferite, aceştia 

depun o singură cerere la centrul APIA judeţean/local/al municipiului Bucureşti pe raza 

căruia au sediul social sau îşi au domiciliul. 

 

Plafonul total alocat acestei scheme de ajutor este de 225.537.713,79 lei, repartizat 

astfel: 182.708.014,97 lei pentru efectivele de bovine cu vârsta de minimum 16 luni la 

data de 31 ianuarie 2021, la care se pot adăuga efectivele de bovine cu vârsta de 

minimum 7 luni la data de 31 ianuarie anul curent; 42.829.698,82 lei pentru cantitatea de 

lapte valorificată în luna ianuarie 2021. 

 

APIA calculează cuantumul pe cap de animal prin raportarea plafonului (182.708.014,97 

lei) la efectivul total de bovine eligibile, iar cuantumul pe tona de lapte prin raportarea 

plafonului (42.829.698,82 lei) la cantitatea totală de lapte eligibilă. 
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Valoarea ajutorului de stat se calculează pentru fiecare beneficiar în funcţie de numărul 

de capete de bovine eligibile, la care se poate adăuga şi valoarea calculată în funcţie de 

cantităţile de lapte, în tone, produse şi valorificate, eligibile până la concurenţa 

plafonului de 225.000 euro la cursul de schimb valutar stabilit de Banca Naţională a 

României, valabil la data intrării în vigoare a Ordonanţei de Urgenţă. 

 

Plata ajutorului de stat pentru susţinerea crescătorilor de bovine se efectuează până la 

data de 31 decembrie 2021. 

 

Nu se acordă plăţi ulterior datei de 31 decembrie 2021 dacă se constată că acestea nu 

au putut fi efectuate din cauze imputabile beneficiarului, respectiv nedeclararea unui 

cont valid la Agenţia de Plăţi şi Intervenţie pentru Agricultură. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 ”Vrem vinovații pentru 10 August 2018!” - protest în Piața Victoriei 

marți, de la ora 19.00 

La 3 ani de la mitingul diapsorei din Piața Victoriei, unde jandarmii au intervenit în forță 

pentru dispersarea manifestanților, mai multe organizații și asociații civice organizează, 

marți, de la ora 19.00, un protest față de tergiversarea dosarului 10 August. Acestea cer 

pedepsirea vinovaților pentru represaliile din 10 august 2018, printr-o "anchetă corectă, 

reală, în spiritul și litera legii și care să aibă o durată rezonabilă de timp". 

Protestul este intitulat "Vrem vinovații pentru 10 august 2018", iar organizatorii sunt: 

Corupția ucide, Declic, Aradul Civic, Geeks for Democracy, Rezistența Civică Galați, 

Voluntari în Europa, Ștafeta Steagului Uniunii Europene, Evoluție în Instituție, Inițiativa 

România, Insistăm, Rezistența. 

 "Au trecut trei ani de când manifestația pașnică din 10 august 2018 - Piața 

Victoriei a fost spulberată cu violență de către autoritățile statului, cu ajutorul 

Jandarmeriei Române, încălcând drepturile cetățenilor care își manifestau în 

stradă nemulțumirea cu privire la modificările legislative din domeniul Justiției. 

 Diasporenii veniți să protesteze în țară au fost tratați de către statul român cu 

gaze, bastoane, calomnii și manipulările de la televizor. 
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 Sebastian Cucoș, Cătălin Sindile, Laurențiu Cazan, șefii Jandarmeriei care au 

executat represaliile, cât și colonelul Paraschiv - “dirijorul”- nu au fost pedepsiți 

pentru violențele pe care le-au săvârșit în stradă. 

 Lui Carmen Dan, ministrul de Interne de pe atunci, nu i-a fost atribuită nicio 

pedeapsă pentru folosirea Jandarmeriei ca armă în razboiul pe care îl purta 

puterea cu protestatarii. 

 Legatura cu Liviu Dragnea nici măcar nu a fost stabilită de către anchetatori. 

 Procurorul Doru Stoica, cel care a clasat dosarul, a restituit telefoanele părților 

implicate fără să facă o percheziție informatică. Efectul acțiunii sale poate duce la 

neclaritatea probelor rămase și la soluționarea cazului superficial, fără ca vinovații 

să fie pedepsiți în conformitate cu actele lor. 

 Giorgiana Hosu, fosta șefă DIICOT, cea care a instrumentat cu rea voință dosarul 

#10august, astfel încât acesta a fost clasat, s-a pensionat recent, la vârsta de 49 

de ani. 

 Astăzi, dosarul #10august este redeschis, iar tergiversarea lui a dus la anularea și 

distrugerea unor probe care nu mai pot fi recuperate. Acesta se va întoarce la 

procurorii militari unde istoria ne-a învățat că ajung să zacă dosare istorice chiar 

și decenii întregi (Ex: Mineriade, Revoluție). 

 Ieșim în stradă să cerem pedepsirea vinovaților pentru represaliile din 10 august 

2018, printr-o anchetă corectă, reală, în spiritul și litera legii și care să aibă o 

durată rezonabilă de timp!", spun organizatorii protestului. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ziar din Grecia, ploaie de superlative la adresa pompierilor români: 

Oamenii aceştia sunt cu secole înainte în ceea ce priveşte stingerea 

incendiilor/ Sunt mai mult decât un comando 

În aceste cinci zile de când flăcările fac ravagii pe multe fronturi, unul dintre lucrurile relatate 

până la saturaţie a fost menţionarea ţărilor care au trimis echipe de pompieri pentru ajuta la 

eforturile forţelor greceşti, scrie publicația ethnos.gr, citată de Rador. 

https://www.ethnos.gr/kosmos/169635_seminario-pyrosbesis-5-apla-pragmata-poy-ekanan-oi-roymanoi-pyrosbestes-gia-na
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Printre cele 8 țări care au trimis ajutoare, se numără România, care într-o postare pe rețelele de 

socializare sublinia că „nu-i vom lăsa pe frații noștri greci singuri în acest moment critic”. Și nu au 

făcut-o. De fapt, este posibil să fi făcut şi ceva în plus. 

Se poate să fi oferit pompierilor din Grecia ocazia unui seminar de stingere a incendiilor. 

Potrivit mărturiilor, pompierii români sunt mai mult decât un comando. Sunt instruiți pentru 

orice situație posibilă, au dezvoltat metode pe care le găsești doar în batalioanele militare care 

acționează pe câmpurile de luptă și înfruntă focul pe măsură: nu ca pe un fenomen natural, ci ca 

pe un adversar care are doar planul A, prin urmare, pun în aplicare tactici pentru a-l bloca. Chiar 

și gradual. 

Cei 112 pompieri cu cele 23 de vehicule șenilate, au sosit din România, au mers pe la 

Promachonas și de acolo au fost transferaţi pe fronturile de foc unde era mai mare nevoie, adică 

cele din Evia. 

Acolo și-au ridicat propria bază într-o singură seară, au investigat terenul și zona cu dronele, au 

întins furtunuri de 60 de metri care porneau de la râuri și surse de apă, furtunuri pe care le-au 

protejat în punctele în care traversau carosabilul, dispun de dispozitive de comunicare internă 

montate în uniforme și este sigur că, dacă li s-ar fi oferit libertatea de mișcare, ar fi putut 

împiedica şi mai mult propagarea incendiilor. 

Cum putem fi atât de siguri? Pentru că pompierii noştri au de înfruntat blocaje birocratice în 

destul de multe situaţii. Este relevant faptul că românii s-au întrebat de ce nu a fost folosită 

vechea practică de împiedicare a unui foc cu un alt foc. Foc cu foc, cum ar spune Kiamos (titlul 

unui cântec al cântăreţului grec Panos Kiamos n.trad.). 

Poate unii își amintesc că în ianuarie 2020, când Australia ardea de la un capăt la altul, aborigenii 

au colaborat cu pompierii pentru a pune foc în anumite zone, astfel încât să nu mai existe 

materialele necesare pentru ca focul în expansiune să se propage într-un mod incontrolabil. 

Acesta a fost primul gând al românilor, care au primit ca răspuns ca așa ceva trebuie decis şi 

dispus de către Serviciul Silvic. Chiar și în momente critice în care trebuie luate decizii imediate, 

mintea noastră a funcționat după raţionamentul birocratic. Tacticile de producere artificială a 

incendiilor sunt practicate în întreaga lume, noi însă le-am considerat că fiind interzise. 

România, alături de Bulgaria, sunt cele două țări cu cel mai mare procent de investiții din partea 

statului în protecția împotriva incendiilor din întreaga Uniune Europeană. Adică Germania, Italia 

și țările nordice sunt în urma României în acest sens! 
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Chiar dacă românii au o singură școală de pompieri, cea de la Boldești, totuşi din aprilie 2020 a 

început să funcţioneze o tabără de pregătire pentru români și maghiari în judeţul Bihor, în nord-

vestul țării, la granița cu Ungaria, unde se adună cele mai bune resurse din cele două ţări. 

Românii se instruiesc în domeniul căutării, găsirii, eliberării din blocaje și contracarării incendiilor, 

în timp ce ungurii se ocupă de combaterea pericolelor chimice sau biologice. 

În acest program de 4-5 luni, se organizează lecții pentru recunoașterea dinamicii pe care o 

capătă un incendiu în timp, iar participanții sunt instruiți în tehnici de stingere a focului și în 

misiuni de salvare a oamenilor și animalelor. 

Pregătirea superioară a pompierilor români nu este doar în defavoarea Greciei și poate fi 

justificată. Pentru cele 22 de milioane de locuitori ai săi, România are peste 32.000 de pompieri 

permanenți, în timp ce Grecia dispune de 14.000 şi ceva de pompieri permanenți și sezonieri, 

potrivit unei postări recente a lui Akis Skertsos (secretar de stat la cancelaria premierului grec 

n.trad.). 

Diferența stă în numărul de voluntari, România având aproximativ 132.000 de pompieri 

voluntari, în timp ce are și 259 de stații profesioniste de pompieri și 3.165 de stații pentru 

pompieri voluntari. 

Totuși, după cum se poate vedea din cele de mai sus, nu este o chestiune de cantitate, ci de 

calitate. Același număr de pompieri, dacă ar fi avut libertatea să blocheze drumul focului cu un 

alt incendiu, poate că acum ar fi avut o sarcină mai puțin periculoasă… 

(Sursa: G4media.ro) 

 

 Klaus Iohannis: Nu putem să mai amânăm decizii și măsuri care să 

reducă efectele dramatice ale schimbărilor climatice 

Potrivit raportului IPCC, până în 2040, temperaturile vor crește cu 1,5 grade Celsius peste 

nivelurile 1850-1900, indiferent dacă obiectivele referitoare la emisii vor fi atinse sau nu.  

Președintele României, Klaus Iohannis, a reacționat după ce Grupul interguvernamental 

de experți al ONU însărcinat cu evaluarea riscurilor asupra încălzirii globale din cauza 

efectelor activității umane (IPCC) a publicat luni prima parte a celui de-al șaselea raport 

al său privind starea schimbărilor climatice, subliniind că „magnitudinea, precum și 

ritmul accelerat în care au loc schimbările climatice cauzate de acțiunea umană nu ne 

permit să mai amânăm decizii și măsuri care să reducă efectele dramatice ale acestora”.  
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„Raportul publicat astăzi de ONU cu privire la schimbările climatice trebuie să fie un 

semnal de alarmă pentru noi toți! Magnitudinea, precum și ritmul accelerat în care au 

loc schimbările climatice cauzate de acțiunea umană nu ne permit să mai amânăm 

decizii și măsuri care să reducă efectele dramatice ale acestora. Este nevoie să acționăm 

ferm, coordonat la nivel național, european și internațional, pentru a implementa politici 

publice adecvate. Mă voi implica activ în procesele care vizează rezolvarea crizei 

climatice. Este responsabilitatea fiecăruia dintre noi să protejăm mediul înconjurător 

pentru sănătatea noastră și a generațiilor viitoare”, a transmis Președintele României. 

IPCC a publicat prima parte a celui de-al șaselea raport privind schimbările climatice de 

la înființarea sa în 1988. După ce a fost amânat cu un an din cauza pandemiei de COVID-

19, raportul publicat luni are în vedere baza științei fizice în ceea ce privește cauzele și 

efectele pe care le au schimbările climatice. Experții atrag atenția că incendiile, 

inundațiile și vremea extremă, fenomene observate în întreaga lume în ultimele luni, 

reprezintă doar o mică parte din ce s-ar putea întâmpla constant în viitorul apropiat, pe 

fondul încălzirii globale. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Florin Cîțu și Natalia Gavrilița, noua prim-ministră a Republicii 

Moldova, vor organiza o ședință comună de guvern la Chișinău 

Prim-ministrul Florin Cîțu și noua șefă a guvernului de la Chișinău, Natalia Gavrilița, au 

vorbit la telefon, luni seară, și au stabilit să participe la o ședință comună de guvern la 

Chișinău, relatează Deschide.md. 

Natalia Gavrilița i-a mulțumit lui Florin Cîțu și Guvernului României pentru sprijinul pe 

care România l-a acordat Republicii Moldova în perioada pandemiei și pentru susținerea 

parcursului european al Moldovei. 

Pe lângă hotărârea de a avea o ședință comună de guvern, cei doi prim-miniștri au 

decis, de asemenea, și reluarea și extinderea acordului pentru asistență tehnică 

nerambursabilă. 

 

https://www.digi24.ro/stiri/externe/noul-guvern-pro-european-de-la-chisinau-a-trecut-de-votul-parlamentului-republica-moldova-este-acum-condusa-de-doua-femei-1624943
https://deschide.md/ro/stiri/politic/89973/Premierul-Natalia-Gavrili%C8%9Ba-%C8%99i-omologul-s%C4%83u-de-la-Bucure%C8%99ti-Florin-C%C3%AE%C8%9Bu-au-convenit-asupra-unei-%C8%99edin%C8%9Be-comune-de-guvern-la-Chi%C8%99in%C4%83u.htm?fbclid=IwAR2xpTXyz2nHwyEJWjoo9tZffZ95Pzp0PLqdeuoP9UtW6C04T_JTETKWaNw#.YRFwyzmnULU.facebook


CNSLR Fratia |  Revista Presei 10 august 2021 28 

 

Natalia Gavrilița, noua șefă a guvernului de la Chișinău, a fost învestită în funcție, vineri, 

după un vot al parlamentului nou constituit după alegerile parlamentare câștigate cu un 

scor zdrobitor de partidul pro-european PAS. Republica Moldova are astfel, două femei 

în fruntea statului.  

(Sursa: Digi 24) 

 

https://www.digi24.ro/stiri/externe/moldova/republica-moldova-alege-astazi-in-incercarea-a-iesi-din-stransoarea-rusiei-donald-tusk-mesaj-in-romana-pentru-moldoveni-1593389

